
 PROTOKÓŁ Nr II/2014 

z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu 09 grudnia 2014r.  
w sali  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.

 Początek obrad godz.  10 0 0 .
 Zakończenie  obrad godz.  12 1 5 .
Przewodniczył:  Ryszard Bala – Przewodniczący Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  15 radnych w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności w załączeniu – zał.  nr 1).  
Ponadto w sesj i  udział  wzięli :

1.  Krystyna  Roguska -  Przewodnicząca Gminnej  Komisj i  Wyborczej
2.  Justyna  Siennicka -  Zastępca Przewodniczącej  Gminnej  Komisj i  Wyborczej
3.  Sławomir  Grzeszczak – Komendant  Posterunku Policj i  w Stębarku
4.  Henryk Kacprzyk – Wójt Gminy
5.  Waldemar Szydlik – Sekretarz Gminy
6.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
7.  Sołtysi  i  mieszkańcy Gminy Grunwald

(lista  obecności w załączeniu – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 9 do nr 13.

Ad pkt  1.  Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard  Bala dokonał otwarcia  
II  sesj i  Rady Gminy,  po czym stwierdził  quorum, przy którym może obradować
i podejmować prawomocne uchwały Rada Gminy.  
Następnie  powitał  radnych i  zaproszonych gości.

Ad pkt  2.  Wszyscy obecni  powstali .
Przewodnicząca  Gminnej  Komisj i  Wyborczej  odczytała  treść  zaświadczenia 

i  wręczyła  zaświadczenie  o  wyborze  na  Wójta  Gminy  Grunwald  Panu  Henrykowi  
Janowi Kacprzykowi.
Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Gminy  -  Pan  Adam  Królikowski  odczytał  rotę 
ślubowania.
„Obejmując  urząd  wójta  gminy,  uroczyście  ślubuję,  że  dochowam  wierności  
prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego 
i  pomyślności  mieszkańców gminy”
Pan Henryk Kacprzyk złożył  ślubowanie;  „ślubuję tak mi dopomóż Bóg”.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  stwierdzam,  że  Pan  Henryk  Kacprzyk  objął 
obowiązki  Wójta  Gminy  Grunwald.  Pogratulował  Panu  Wójtowi  i  życzył  
powodzenia  w sprawowaniu urzędu gminy.
Wójt  –  Pan Henryk  Kacprzyk  podziękował  wszystkim za  wybór  jakiego  dokonali .  
Były  to  trudne  wybory,  na  pewno  pozostaną  w  mojej  pamięci  i  zdrowiu  zostawią 
ślad.  Myślę,  że  czas  zakończyć  tę  kampanię.  Z  wszystkimi  mieszkańcami  gminy 
będę współpracował jednakowo. Dla mnie najważniejsze jest  dobro gminy 
i  zgodnie  ze  ślubowaniem,  które  przed  chwilą  złożyłem  potwierdzam,  że 
przyczynię  się  i  poświęcę  swój  wysi łek  aby  nasza  gmina  rozwijała  się  jak 
najszybciej  i  jak najwięcej  środków na teren naszej  gminy ściągnąć.

Ad pkt  3.Przewodniczący Rady Gminy przedstawił  projekt  porządku obrad II
sesj i  Rady Gminy:

1.  Otwarcie  – stwierdzenie  prawomocności  obrad.
2. Złożenie  ślubowania przez Wójta  Gminy.
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3. Przyjęcie  porządku obrad.
4. Przyjęcie  protokołu z poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
5. Sprawozdanie  Wójta  o stanie  gminy.
6. Informacja o sprawach bieżących  i  przetargach ogłaszanych przez gminę.
7. Podjęcie  uchwał przez Radę Gminy:

a)  w sprawie przyjęcia  ceny sprzedaży drewna jako podstawę obliczenia 
podatku leśnego na 2015 rok;

b)  w sprawie przyjęcia  ceny skupu żyta  przyjmowanej  jako podstawa 
obliczenia  podatku rolnego na 2015 rok;

c)  sprawie określenia  stawek podatku od nieruchomości;
d)  w sprawie podatku od środków transportowych.

8. Informacja o złożonych interpelacjach i  odpowiedziach  na nie.
9. Wolne wnioski  i  zapytania.
10.Zamknięcie  sesj i .

Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  wnioskuję  o  zdjęcie  ppkt  2  w pkt  7  w  sprawie 
przyjęcia  ceny  skupu  żyta  przyjmowanej  jako  podstawa  obliczenia  podatku 
rolnego  na  2015 rok,  ponieważ  z  informacji  które  uzyskałem z  WMIR oraz  pisma  
które  mam tutaj  przed  sobą  wynika,  że  w przypadku  kiedy  dochodzi  do  obniżenia 
ceny  żyta  wówczas  gmina  powinna  przedłożyć  razem  z  uchwałą  opinię  Izby  
Rolniczej .  Wiem,  że  w  dniu  dzisiejszym  tego  nie  ma.  RIO  może  zakwestionować 
taką  uchwałę,  także  w  konsekwencji  czego  dojdzie  do  przyjęcia  najwyższej  ceny 
żyta,  która była  zaproponowana -  61,37 zł/q.
Radny – Pan Dariusz Borkowski zgłosił  wniosek aby porządek obrad uzupełnić  
o następujące pozycje:  w punkcie 7 pierwsze -  dodanie ppkt:  podjęcie  uchwały 
w sprawie wynagrodzenia  wójta gminy,  drugie -  dodanie ppkt  podjęcie  uchwały 
w sprawie wysokości  i  zasad diet  przysługujących radnym oraz sołtysom 
w Gminie Grunwald.
Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował  Przewodniczącej  i  Zastępcy 
Przewodniczącej  za wkład pracy włożonej  przy wyborach.
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  informację  RIO  w  Olsztynie  w  sprawie 
obowiązku przekazywania  do zaopiniowania Izbie  Rolniczej  projektów uchwał 
w sprawie obniżenia średniej  ceny skupu żyta  dla celów podatku rolnego.
To opinia  z  ubiegłego roku,  ale  odnosi  się  do przepisów obecnie  obowiązujących.  
Jestem za tym,  żeby tych  formalnych  ustaleń  przestrzegać.  Możemy poczekać 
z formalnym przyjęciem tego projektu uchwały,  który wczoraj  omawialiśmy.
(Pismo w załączeniu  – zał.  nr 3).
Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  wystarczy  dwa  dni  i  gmina  otrzyma  taką 
opinię.
Wójt  –  propozycja  była  61,37  zł/q  czyl i  taka  jaką  podał  GUS.  Opinia  Izby  
potrzebna  jest  wówczas  gdy  gmina  wnioskuje  o  obniżenie  ceny  żyta  dla  potrzeb 
naliczania  podatku  rolnego.  Wczoraj  dopiero  zapadła  na  tej  sali  decyzja  że  
obniżamy do 52/zł/q  żyta,  dlatego jest  celowe wystąpienie  do Izb Rolniczych 
o opinię  w sprawie  obniżenia  ceny skupu żyta.  Na sesj i  budżetowej  można  podjąć 
tą uchwałę o ustaleniu wysokości  ceny zboża.
Rada  Gminy  jednogłośnie  przegłosowała  zdjęcie  z  porządku  obrad  projektu 
uchwały  w  sprawie  przyjęcia  ceny  skupu  żyta  przyjmowanej  jako  podstawa 
obliczenia  podatku rolnego na 2015 rok.
Przewodniczący Rady Gminy – druga poprawka do porządku obrad – to  zgłoszona 
przez radnego -  Pana Dariusza Borkowskiego w sprawie podjęcia  uchwały 
w sprawie ustalenia  wynagrodzenia wójta.
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Wójt  –  uchwały  powinny  być  uzasadnione  i  podawane  tydzień  wcześniej  zgodnie 
z  ustawą  samorządową.  Dziwi  mnie  ten  pośpiech  w  sprawie  ustalenia 
wynagrodzenia  wójta,  ale  jeżeli  Państwo  przegłosujecie  proszę  bardzo,  ale  ja 
również  wnioskuję,  żeby  to  przeprowadzić  na  sesj i  budżetowej  z  odpowiednim 
uzasadnieniem.  Ja jako wójt  takie  projekty przygotowuję,  również przygotuję  
i  uzasadnię.  Zgłaszający  wniosek  takie  uzasadnienie  przygotowuje  i  Państwo 
wybierzecie  wersję,  która  Państwu  odpowiada.  Chciałbym,  żebyście  Państwo 
zapoznali  s ię  z  uzasadnieniami  jakie  powinny  być  załączone,  żeby  to  się  
odbywało zgodnie z procedurą.
Przewodniczący  Rady  Gminy  -  sprawa  wynagrodzenia  wójta  jest  wyłączną 
kompetencją  rady  gminy.  W  dniu  dzisiejszym  Wójt  złożył  ślubowanie,  objął 
urząd  Wójta  Gminy.  Podjęcie  tej  uchwały  związane  jest  niejako z  tym,  że  od dnia 
dzisiejszego pełni  obowiązki  wójta.  Tą uchwałę musimy podjąć.
Radny – Pan Dariusz Borkowski odczytał  uzasadnienie  do uchwały:  
Uzasadnienie Zgodnie z art .  8 ust .  2 ustawy z dnia 21 l is topada 2008r.  
o  pracownikach  samorządowych,  zwanej  dalej  „ustawą”,  wynagrodzenie  wójta 
ustala  rada  gminy  w drodze  uchwały.  Stosownie  do  przepisu  art .  36  ust .  3  ustawy 
wójtowi  (burmistrzowi,  prezydentowi  miasta),  s taroście  oraz  marszałkowi 
województwa przysługuje oprócz składników wynagrodzenia  wymienionych  
w art .  36  ust .  2  ustawy (wynagrodzenie  zasadnicze,  dodatek  za  wieloletnią  pracę,  
nagroda  jubileuszowa  oraz  jednorazowa  odprawa  w  związku  z  przejściem  na 
emeryturę  lub  rentę  z  tytułu  niezdolności  do  pracy  oraz  dodatkowe 
wynagrodzenie  roczne  na  zasadach  określonych  w odrębnych  przepisach)  –  także 
dodatek  specjalny.  Warunki  i  sposób  wynagradzania  pracowników 
samorządowych,  w  tym  zatrudnionych  na  podstawie  wyboru  oraz  maksymalny 
poziom dodatku funkcyjnego określają przepisy rozporządzenia  Rady Ministrów 
z  dnia  18  marca  2009r.  w  sprawie  wynagradzania  pracowników  samorządowych.  
W  gminie  do  15  tys .  mieszkańców  kwota  wynagrodzenia  zasadniczego  dla  wójta 
mieści  się  w  przedziale  od  4.200  zł  do  5.900  zł ,  natomiast  maksymalny  poziom 
dodatku funkcyjnego wynosi  1.900 zł .
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  każdą  uchwałę  najpierw 
przedyskutowujemy  na  komisjach.  Te  dwa  podpunkty  w  dniu  dzisiejszym  to  jest  
zwykła  partyzantka.  Na  posiedzeniu  Komisj i  w  środę  możemy  dyskutować  nad 
tymi  uchwałami.
Za  wprowadzeniem  do  porządku  obrad  uchwały  w  sprawie  ustalenia 
wynagrodzenia  wójta głosowało 8 radnych,  7 radnych było  przeciw.
Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie diet  radnych 
i  sołtysów przysługujących  za udział  w sesj i  głosowało 8 radnych,  7  radnych było  
przeciw.
Porządek  obrad  II  sesj i  Rady  Gminy  został  przyjęty  w  głosowaniu  jawnym  –  8 
głosami  za,  przy  7  głosach  przeciw,  wstrzymujących  się  nie  było  według 
następującego wyszczególnienia:

1. Otwarcie  – stwierdzenie prawomocności  obrad.
2. Złożenie ślubowania przez Wójta Gminy.
3. Przyjęcie  porządku obrad.
4. Przyjęcie  protokółu z  poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
5. Sprawozdanie Wójta o stanie  gminy.
6. Informacja o sprawach bieżących i  przetargach ogłaszanych przez gminę.
7. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:

a) w sprawie przyjęcia  ceny sprzedaży drewna jako podstawę 
obliczenia podatku leśnego na 2015 rok;
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b)  -  w sprawie określenia  stawek podatku od nieruchomości  na 2015 r . ;
c)  -  w sprawie podatku od środków transportowych;
d)  -  w sprawie ustalenia  wynagrodzenia  Wójta  Gminy Grunwald;
e) w sprawie wysokości  i  zasad otrzymywania  diet  przysługujących 
radnym oraz sołtysom w Gminie Grunwald.

8. Informacja o złożonych interpelacjach i  odpowiedziach  na nie.
9. Wolne wnioski  i  zapytania.
10. Zamknięcie  sesj i .

Ad pkt  4.  Przewodniczący Rady Gminy poinformował  radnych,  że zapoznał  się 
z  treścią  I  protokołu  sesj i .  Protokół  był  wyłożony  do  wglądu  przy  l iście 
obecności.  Znajduje  się  w  biurze  rady  i  zawsze  można  zapoznać  się  z  jego 
treścią.
Przewodniczący  Rady  Gminy  wnioskował  o  przyjęcie  protokołu  z  I  sesj i  Rady 
Gminy bez odczytywania.
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 15 głosami za,  przeciwnych  nie było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  przyjęła  bez  odczytywania  protokół  z  I  sesj i  Rady 
Gminy.

Ad  pkt  5.  Wójt  –  sprawozdanie  podzieli łem  na  kilka  działów,  ponieważ  musimy 
zaspokoić szereg potrzeb społecznych.
1.  Informacja o stanie  realizacj i  zadań oświatowych  na terenie  Gminy Grunwald.
(Informacja w załączeniu – zał.  nr 4).
2.  Informacja o Gminnym Ośrodku Kultury i  Gminnej  Bibliotece  Publicznej .
(Informacja w załączeniu – zał.  nr 5).
Jutro jadę do Warszawy do Banku PKO BP odebrać 10 komputerów, które 
w  formie  darowizny  zostały  przekazane  na  świetl icę  w  Pacółtowie.  To  też  jest 
duże osiągnięcie.
3.  Informacja  o  Związku  Gmin  Regionu  Ostródzko-Iławskiego  „Czyste 
Środowisko.
(Informacja w załączeniu – zał.  nr 6).
4.  Informacja o Referacie  Gospodarki  Komunalnej .
(Informacja w załączeniu – zał.  nr 7).
5.  Wykaz inwestycj i  planowanych do wykonania.
(Wykaz w załączeniu – zał.  nr 8).
6.  Inwestycje  w trakcie  realizacj i .
(Wykaz w załączeniu -zał.  nr 9).
7.  Złożone wnioski o przekazanie  gruntów.
(Wykaz w załączeniu – zał.  nr 10).
8.  Gospodarka nieruchomościami.
(Wykaz w załączeniu – zał.  nr 11).
9.  Informacja o stanie  mienia  komunalnego.
(Informacja w załączeniu – zał.  nr 12).
Na koniec III  kwartału gmina posiada zobowiązania na kwotę 5.910 tys.  zł ,  w tym 
kredyty  i  pożyczki  na  kwotę  4.251  tys .  zł ,  3.788.700,-  zł  zadłużenie  na  dzień 
dzisiejszy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  przedstawione  informacje  zostaną  dołączone  do 
protokołu jako załączniki.
Radni uwag nie  zgłosil i .
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Ad  pkt  6.  Wójt  –  jest  sezon  zimowy,  ale  mimo  wszystko  zawsze  coś  się  dzieje.  
Najważniejszym  punktem  są  mieszkania  socjalne,  które  znajdują  się  w  Dylewie.  
Jest  tych  mieszkań 10 plus jedno jest  w Dylewku.
Wpłynęły  podania,  zebrałem  i  przekazałem  do  GOPS  z  prośbą  o  opinię.  Mamy  2 
czy  3  wyroki  eksmisyjne  już  nakazujące  nam  zabezpieczenie  mieszkania  
socjalnego i  w takim przypadku  musimy zabezpieczyć  mieszkanie  socjalne.  Akcja 
rozpoczęta  z  mieszkaniami  socjalnymi  powinna  się  dalej  toczyć,  bo  jest  
dofinansowane  w  30%  z  Banku  Gospodarstwa  Krajowego  i  polegałoby  to  na 
przejmowaniu  obiektów  nieużywanych  i  przerabianiu  na  mieszkania  socjalne. 
Sytuacja  socjalna  na  terenie  gminy  jest  kiepska.  W  Kalwie  u  Pani  Hetke 
wykonujemy  łazienkę  na  prośbę  Centrum  Pomocy  Rodzinie.  Pan  Hetke  miał  
wylew  krwi  do  mózgu.  Jest  niepełnosprawny.  Jest  na  wózku.  Dzieci  są 
niepełnosprawne,  uczęszczające  do  ośrodka.  Jesteśmy  na  etapie  ukończenie.  
Trzeba było  wykonać szambo,  odpływ i  łazienkę.  Robimy część socjalną kotłowni  
w  Dylewie.  Trzeba  wykonać  łazienkę,  prysznic,  to  co  jest  niezbędne  i  wymagane 
przez  Sanepid.  Przygotowujemy  przetarg  na  kanalizację  Zybułtowo,  Dylewo  i  to 
musimy  jak  najszybciej  zrobić,  bo  przy  takiej  pogodzie  można  to  robić.  
Opracowujemy plan miejscowy miejscowości  Rychnowo.

Ad  pkt  7.  Przewodniczący  Rady  Gminy  poinformował  radnych  o  potrzebie 
podjęcia  uchwał na dzisiejszej  sesj i  Rady Gminy.

Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  ceny 
sprzedaży drewna jako podstawę obliczenia podatku leśnego na 2015 rok.
Wójt  –  zwyczajowo  przyjmujemy  cenę  jaką  podaje  GUS  i  ta  cena  wynosi  188,85 
zł  za  1  m 3  drewna.  Jest  to  podstawa  do  naliczania  podatku.  Nie  stosowaliśmy 
obniżek,  bo są to jednostki  dosyć  zasobne w kasę.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Komisje  rekomendowały  przyjęcie  tej  uchwały  w 
wersj i  zaproponowanej  przez wójta.
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  II/9/2014  w sprawie  przyjęcia  
ceny sprzedaży drewna jako podstawę obliczenia  podatku leśnego na 2015 rok.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 13).
 
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  podatku  od 
nieruchomości  na 2015 rok.
Wójt  –  jest  to  uchwała  dotycząca  większości  mieszkańców  naszej  gminy.  Te 
stawki  są  wszystkie  niższe  niż  proponowane  przez  Ministerstwo  Finansów. 
Podatek  od  budynków  mieszkalnych  proponowany  0,70  zł  –  stawka  maksymalna  
0,77  zł ,  podatek  od  działalności  gospodarczej  stawka  maksymalna  23,13  zł  -  
proponowana  23,13  zł ,  prowadzenie  działalności  w  zakresie  obrotu  mater iałem 
siewnym maksymalna  – 10,80 zł  i  proponowana – 10,80 zł ,  związanych 
z  udzielaniem  świadczeń  zdrowotnych  stawka  maksymalna  –  4,70  zł  – 
proponowana  4,70  zł .  Skupmy  się  na  podatku  od  terenów  mieszkaniowych 
zgodnie  z  ewidencją gruntów i  budynków oznaczonych  symbolem B.  Są to grunty, 
które  pozostawili  sobie  rolnicy  przekazując  gospodarstwa  przechodząc  na  rentę 
poniżej  1  ha  a  nawet  większe.  Podatek  naliczany dla  takich  działek,  który wynosi  
5  q/ha  jest  wyższy  niż  podatek  od  kilkunastu  hektarowego  gospodarstwa  V,  VI 
klasy  gdzie  ten  podatek  jest  minimalny.  Tu  obniżyl iśmy  tę  stawkę  z  0,47  zł  do 
0,16  zł .  Ta  stawka  0,16  zł  u  nas  obowiązuje  ze  cztery  kadencje.  Efekt  obniżenia  
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tej  s tawki  jest  dosyć  istotny.  Biorąc  pod uwagę osoby fizyczne  i  osoby prawne to  
skutki  obniżenia  tych  podatków wynoszą dla  gminy rocznie  212.824,-  złotych.
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  II/10/2014  w  sprawie 
określenia  stawek podatku od nieruchomości  na 2015 rok.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 14).
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  podatku  od 
środków transportowych.
Wójt  –  posiadamy  zestawienie  posiadanych  środków  transportowych.  Zostało 
przesłane  przez  Wydział  Komunikacj i  Starostwa  Powiatowego.  Corocznie 
przyjmowaliśmy  wzrost  o  wskaźnik  inflacj i .  Propozycja  przedstawiona  przeze 
mnie  to  wzrost  o  inflację,  ale  w  niektórych  przypadkach  mocno  to  odstaje  od 
stawek  proponowanych  przez  Ministerstwo  Finansów.  Ciężarówka  3-osiowa 
proponowany  przez  nas  podatek  –  3.700,-  zł  a  proponowany  przez  Ministerstwo 
Finansów  6.276,-  zł .  Przygotowany  projekt  mówi  o  3%  wzroście  podatku  w 
stosunku  do  roku  ubiegłego.  Skutek  obniżki  tego  podatku  dla  gminy  będzie 
wynosił  11.354,46 zł .
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  II/11/2014  w sprawie  podatku 
od środków transportowych.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 15).

Przewodniczący  Rady  Gminy  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia 
wynagrodzenia  Wójta  Gminy Grunwald.  Oczytał  uzasadnienie.
Radny  Sławomir  Matuszewski  –  uważam,  że  po  tylu  latach  pracy  Pan  Wójt 
zasługuje  na  wynagrodzenie,  takie  jakie  otrzymywał  do  tej  pory.  Jeżeli  chodzi  o  
wynagrodzenie  od  4.200,-  –  5.900,-  ,  to  4.200,-  otrzymuje  ten,  który  zaczyna 
pracę.  Z  każdym  rokiem w każdym  przedsiębiorstwie  jest  tak,  że  pobory  są  coraz 
większe,  awansuje jeżeli  chodzi  o pobory.
Przewodniczący Rady Gminy – Rada Gminy uchwałą Nr IV/23/2011 z dnia 
4  lutego  2011  roku  uchwaliła  Panu  Wójtowi  następujące  stawki:  wynagrodzenie 
zasadnicze 5.500,-  zł ,  dodatek funkcyjny – 1.900,-  zł ,  dodatek specjalny – 2.960,- 
zł ,  dodatek  za  wieloletnią  pracę  20%  wynagrodzenia  zasadniczego,  to  dawało 
łączną kwotę 11.460,-  zł  brutto.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zaproponował  następujące  wysokości:  
wynagrodzenie  zasadnicze  –  4.500,-  zł ,  dodatek  funkcyjny  1.000,-  zł ,  dodatek  
specjalny 20% wynagrodzenia  zasadniczego i  dodatku funkcyjnego.
Radna -  Pani  Małgorzata  Kamińska – ja rozumiem,  że propozycja ta  wynika  
z  tego,  że  oceniacie  Państwo  pracę  Pana  Wójta  bardzo  nisko.  Rozumiem,  że 
wynagrodzenie  powinno  być  adekwatne  do  pracy  jaka  jest  wykonywana. 
Uważacie  Państwo,  że  praca  wójta  nie  zasługuje  na  takie  wynagrodzenie  jakie  do 
tej  pory  miał.  Oceniacie  tę  pracę  nisko.  Z  tym  projektem  mogliście  wyjść  
wczoraj ,  ale  na  wczoraj  nie  mieliście  instrukcj i  jak  głosować.  Uważam  to  za 
nielojalne  w  stosunku  do  nas  wszystkich.  Wyskakuje  się  z  tym  w  ostatnim 
momencie.  Uważam,  że  ta  propozycja  jest  nieadekwatna  do  rodzaju  pracy  jaką 
wykonuje wójt .
Przewodniczący Rady Gminy – o wynagrodzeniu wójta możemy mówić  
w  momencie  kiedy  wójt  złożył  ślubowanie,  a  złożył  je  dzisiaj .  W  związku  z  tym  
rozmowa  w  dniu  wczorajszym  nie  miałaby  podstaw  prawnych.  Wynagrodzenie 
wójta  ustala  się  na  okres  kadencj i .  Wójt  rozpoczął  kadencję  w  dniu  dzisiejszym.  
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Wynagrodzenie wójta w takiej  wielkości  od 4.200,-  zł  do 5.900,-  zł  dotyczy 
w  gminach  do  15  tys.  mieszkańców.  Ja  składając  takie  propozycje  takiego 
wynagrodzenia  uwzględniam  wielkość  naszej  gminy,  jej  potencjał  i  l iczbę 
ludności.
Wójt  –  zbyt  dużo  sobie  kompetencj i  Państwo  uzurpujecie,  bo  jest  to  jeden  głos 
przewagi.  Komitet  Wyborczy  Wyborców  „Grunwald”  wprowadził  pięciu  radnych 
plus  dwóch  radnych,  których  do  koalicj i  przystąpiło.  Z  waszej  strony  z  Pana 
komitetu  jeden  radny  plus  Pan  i  po  3  z  pozostałych  komitetów  i  to  daje  wam 
jednoosobową  przewagę.  Nie  jest  to  ustalanie  wynagrodzenia  wójta  na  całą 
kadencję,  bo  tak  ustawa  nie  mówi.  Można  w  ciągu  kadencj i  dowolnie  zmieniać,  
zwiększać  i  zmniejszać  wynagrodzenie  wójta,  ale  ja  traktuję  to  osobiście  jako  
rodzaj  zemsty.  Będę  pracował  i  za  takie  wynagrodzenie  jakie  mi  ustalic ie  z  tego  
tytułu,  że  pozostało  mi  4  lata  do  emerytury  i  myślę  dopracować.  Na  wysokość 
emerytury  ma  bardzo  mocny  wpływ  wynagrodzenie.  Porównując  moje 
wynagrodzenie,  że  ja  dostanę  tyle  samo  co  Pan,  Panie  Przewodniczący  emerytury  
plus  diety,  którą  Pan  za  chwilę  uchwali ,  to  mi  się  wydaje,  że  nasz  wkład  pracy  
jest  zupełnie  inny.  Ja  myślę,  że  sołtysi  inaczej  to  odbierają,  niż  osoby,  które  za 
chwilę  podniosą rękę według instrukcj i ,  bardzo karnie,  nawet  nie  wstrzymując  się  
mając  wątpliwości.  Dyscyplina  partyjna  zniszczyła  całą  politykę  w  sejmie.  Nie 
jest  uzasadnieniem  przepisanie  z  ustawy  tabeli  z  wynagrodzeniem  wójta.  Ja 
uzasadniając  swoje  wynagrodzenie  policzyłbym  te  10  mln  zł ,  które  przez  cztery 
lata  ściągnąłem  do  budżetu  gminy.  Nawet  jakbym  dostał  z  tego  prowizj i  5%  to 
byłoby  więcej ,  niż  wysokość  przedstawionego  dla  mnie  wynagrodzenia.  Przyjmę 
to z pokorą.  Jest  dwóch wójtów na terenie  Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
z  takim  stażem  jak  mój,  24  lata  pracy  w  samorządzie.  Nie  chodzi  o  wiek  i  czas,  
i le  pracuje  się  w  samorządzie,  ale  efekty  i  wzrost  majątku  gminy,  jaki  za  te 
kadencje  uzyskano.  Powinniście  wziąć  pod  uwagę  jedno,  że  1500  głosów 
mieszkańców gminy,  to  nie jest  tylko  8 głosów waszych.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  są  zasady  określone  w  statucie.  Dopóki  ja  tutaj  
s iedzę,  ja  udzielam  głosu.  Wynagrodzenie  wójta  ustala  rada  gminy.  W  każdej  
chwili  rada  gminy  może  to  wynagrodzenie  zmienić,  zwiększyć  lub  zmniejszyć,  
jak  okaże  się,  jak  realizowane  są  zadania,  które  ciążą  na  organie  gminy.  Ja  
proponuję  stawki  takie  jak  przedstawiłem.  Radna  Pani  Małgorzata  Kamińska  
zaproponowała  inne  stawki:  5.500,  -  zł  wynagrodzenie  zasadnicze,  1.900,-  zł 
dodatek funkcyjny,  2.960,-  zł  – dodatek specjalny.
Za wnioskiem radnej  Małgorzaty Kamińskiej  o ustaleniu wynagrodzenia 
w  następującej  wysokości ;  5.500,-  wynagrodzenie  zasadnicze,  1.900,-  zł  dodatek  
funkcyjny,  2.960,-  zł  dodatek  specjalny  głosowało  7  radnych,  8  radnych  było  
przeciw.
Za  wnioskiem  zgłoszonym  przez  Przewodniczącego  Rady  Gminy  w  sprawie 
wysokości  wynagrodzenia wójta głosowało 8 radnych,  7 radnych było  przeciw.
Przewodniczący  Rady  Gminy  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia 
wynagrodzenia  Wójta  Gminy  Grunwald;  wynagrodzenie  zasadnicze  –  4.500,-  zł ,  
dodatek  funkcyjny  1.000,-  zł ,  dodatek  specjalny  20%  wynagrodzenia 
zasadniczego i  dodatku funkcyjnego.
Rada Gminy w głosowaniu  jawnym – 8 głosami  za,  przy 7 głosach przeciw (radna 
Małgorzata  Kamińska,  Joanna  Leszczyńska,  Wioletta  Sawicka,  Alina  Szymańska, 
radni:  Adam  Królikowski,  Sławomir  Matuszewski,  Stanisław  Zaboroś), 
wstrzymujących  się nie  było  – podjęła  uchwałę  Nr II/12/2014 w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia  Wójta  Gminy Grunwald.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 16).
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Przewodniczący Rady Gminy przedstawił  projekt  uchwały w sprawie wysokości  
i  zasad diet  przysługujących  radnym oraz sołtysom w Gminie  Grunwald.
Radny –  Pan Adam Królikowski  zgłosił  propozycję  aby dietę  dla  radnych  obniżyć 
do 100,-  zł .
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  może  Pan  Przewodniczący  przedstawi 
propozycje,  bo na pewno macie przygotowane.
Radna –  Pani  Wioletta  Sawicka  -  dla  Przewodniczących  Komisj i  tak  samo  jak  dla  
radnych.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  dla  przewodniczących  komisj i  tak  jak  dla  
radnych.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  ustawa  o  pracownikach  samorządowych 
przewiduje możliwość różnicowania diet  w zależności  od funkcj i  jakie się  pełni.
Radna –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  dla  przewodniczących  komisj i  tak  samo  jak 
radnym.
Radny  –  Pan  Adam  Królikowski  –  dla  Przewodniczącego  Rady  Gminy  –  250 
złotych.
Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  -  ja  zaproponowałbym  dla  sołtysów  stawki  takie 
jak obowiązywały do tej  pory.
Innych uwag nie  zgłoszono.
Rada Gminy w głosowaniu  jawnym – 14 głosami  za,  przeciwnych  nie  było,  przy 1  
głosie  wstrzymującym  (radny  Sławomir  Matuszewski)  –  podjęła  uchwałę  Nr 
II/13/2014  w  sprawie  wysokości  i  zasad  otrzymywania  diet  przysługujących 
radnym oraz sołtysom w Gminie  Grunwald.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 17).  
 
Ad  pkt  8.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  od  ostatniej  sesj i  nie  wpłynęły  żadne  
interpelacje.

Ad  pkt  9.  Wójt  odczytał  pismo,  które  przesłał  Prezydent  Rzeczypospoli tej 
Polskiej .  Pan  Prezydent  złożył  gratulacje  Wójtowi  w  związku  z  wyborem  na 
Wójta  Gminy Grunwald i  wybranym radnym.
Chciałem  przybliżyć  sprawę  dyskusj i  nad  podatkami  rolnymi,  żebyście  Państwo 
zdawali  sobie  sprawę  jakie  konsekwencje  skutkują  dla  budżetu  gminy;  skutki  
obniżenia  podatku  rolnego  wynoszą  317.325,-  zł  przy  stawce  52,-  zł ,  podatku  od 
nieruchomości  212.824,-  zł  i  od  środków transportowych  11  tys  zł .  Daje  to  sumę  
541.504,-  złotych.  O  0,5  mln  zł  dochody  do  budżetu  gminy  tymi  uchwałami 
zmniejszyliśmy.  Licząc  to jako wkład własny gminy do środków unijnych 40%, to 
możliwości  nasze  na  środki  unijne  zmalały  o  1.353  tys .  zł .  Ministerstwo 
Finansów  w  naliczaniu  subwencji  wyrównawczej  i  równoważącej  bierze  to  jako 
świadomą rezygnację z dochodów własnych.
Średnia  wielkość  gospodarstwa  w naszej  gminie  to  21,28  ha,  na  gospodarstwo  na 
jedną ratę daje to  155,-  zł  mniej ,  a  możliwości  inwestycyjne  dla  budżetu gminy są 
kolosalne.  Jest  demokracja,  możecie  się  wypowiedzieć.  Na  pewno  zaoszczędzicie  
sporo  na  wynagrodzeniu  wójta  i  wysokości  waszych  diet ,  ale  są  to 
niewspółmierne  wielkości  do  strat ,  jakie  wcześniejszymi  uchwałami  przyjęl iście.  
Jako organ gminy miałem prawo i  obowiązek to  Państwu przedstawić.  
Patrząc  na  gminę  Dąbrówno  na  którą  się  powoływano,  to  podatek  rolny  52,-  zł/q,  
ale  podatki  z  grupy B są  dwukrotnie  wyższe  niż  u  nas.  Straty  z  tytułu  podatku  są 
niższe niż u nas.
Sołtys  – Pan Zygmunt  Mioskowski  – od początku rady jest  my i  wy.  Chodzicie  do  
kościoła  a robicie  z siebie  wrogów. Proszę o jedność.
Przewodniczący Rady Gminy – myślę,  że do pokoju i  porozumienia dojdziemy.
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Radna  –  Pani  Wioletta  Sawicka  –  chciałabym  zaapelować  do wszystkich  radnych,  
żeby  swoje  decyzje  podejmowali  samodzielnie.  W  poprzednich  latach  radny  Pan 
Ryszard  Bala  był  za  tym,  żeby  stawki  były  wyższe.  Jestem  za  obniżeniem  tej  
s tawki,  ale  musimy  brać  pod  uwagę  to,  że  musimy  dbać  o  budżet  gminy.  Jestem 
za  obniżeniem,  ale  uważam,  że  stawka 52,-  zł  jest  za  niska  również  z  tego  tytułu,  
że rolnicy dostają dopłaty,  dostają akcyzę.
Pan Adam Szczepkowski – proszę wziąć ziemię i  gospodarzyć.
Radna  –  Pani  Wioletta  Sawicka  –  chciałabym  zaapelować,  żeby  decyzje  były  
podejmowane osobiście,  rozsądnie.
Pan  Adam  Szczepkowski  –  działam  w  WMIR,  jest  nas  dwóch  ja  i  Karol  
Mioskowski,  chciałbym  się  zwrócić  do  Pana  Przewodniczącego,  żeby  nas 
zapraszać  na  sesje  jak  robią  to  inne  gminy.  Tam też  mają  prawo głosu.  Chciałem  
do Pana Wójta  powiedzieć  w sprawie  podatku rolnego,  dzisiaj  żyto  kosztuje  tylko 
40,-  zł  /q,  to  dlaczego  mamy  płacić  61,-  zł/q  jak  Pan  to  zaproponował.  Dlaczego 
Pan nie  spotka  się  z  rolnikami  wcześniej ,  nie  pozna  naszej  sytuacj i  tylko  narzuca  
to  co  GUS  sobie  wziął  gdzieś  tam  z  powietrza.  Wszystkie  spotkania  które  były 
wcześniej ,  były  tylko  i  wyłącznie  z  naszej  inicjatywy.  Przez  24  lata  nie 
zorganizował  Pan  ani  jednego  spotkania  z  tak  dużą  grupą  społeczną  jaką  są  
rolnicy.
Wójt  –  słuszna  uwaga,  tylko  punkt  widzenia  zależy  od  punktu  siedzenia.  Ja  
reprezentuję  całą  gminę.  W interesie  wójta  jest  jak  największy  ten  podatek  mieć,  
żeby  można  było  jeszcze  w  tym  momencie,  kiedy  są  do  wykorzystania  środki  
unijne,  przy  udziale  własnym  trochę  tych  środków  ściągnąć.  Ja  wiem,  że  to 
rolnikom dokucza,  ale  dokucza  przede  wszystkim rolnikom dużo  obszarowym,  bo 
to  się  przekłada  na  setki  ha  i  wychodzi  duża  różnica.  Miałem  zarzut  Od  Pana 
Piaseckiego,  bo  mówiłem,  że  te  podatki  płacą  rolnicy  spoza  terenu  naszej  gminy,  
gdzie  indziej  mieszkają  a  mają  na  terenie  naszej  gminy przedsiębiorstwa  lub  inne  
własności  ziemi.  Oni  na  tym  zyskują  a  nie  nasza  gmina.  Druga  sprawa  jak  była  
inicjatywa z Izby Rolniczej ,  to spotykaliśmy się na tej  sali  i  rozmawial iśmy 
o wysokości  podatku.  W tej  chwili  radą kieruje  Pan Bala i  to on zaprasza.
Sołtys  Zenon Konopiński  –  tak  zwana kwestia  dopłat,  mówi  się,  że  rolnik dostaje,  
co  znaczy  dostaje,  to  są  jakieś  lewe  pieniądze.  My  nie  dostajemy  tego,  co 
powinniśmy dostać za to co produkujemy,  produkujemy poniżej  kosztów.
Pan  Adam  Szczepkowski  –  chodzi  o  odśnieżanie,  kto  będzie  odśnieżał,  jakie  
stawki  są,  jak  będzie  rozliczany  czas  pracy,  komu  zgłaszać  odśnieżanie?  Czy 
będzie  znowu  tak,  że  w  piątek  po  piętnastej  aż  do  poniedziałku  do  7.00  rano  nie  
będzie aktywny żaden telefon?
Wójt  –  jest  komu  zgłaszać,  zawsze  był  odpowiedzialny  za  zgłaszanie  Pan  Tur,  do 
niego  należy  zgłaszać.  On  ma  telefon  komórkowy  jak  i  inny.  Do  mnie  też  
bezpośrednio można zgłaszać  i  szybko reaguję.  Przetarg odbył  się.  Zgłosiły się  
4  firmy.  Gmina  została  podzielona  na  części  z  uwzględnieniem  sprzętu  jaki 
posiadają.  Ceny  nie  pamiętam.  Ja  nie  przeprowadzałem  przetargu.  Jest  od  tego  
przeszkolony pracownik.  Każde skargi  proszę zgłaszać od razu do mnie.
Pan Adam Szczepkowski – w jakim terminie będzie odśnieżane?
Wójt  –  natychmiast.  Są  telefony  nawet  o  piątej  rano,  bo  ludzie  dojeżdżają  do 
pracy,  którym to jest  niezbędne.
Pan Adam Szczepkowski – kto będzie odśnieżał  drogę do mojego gospodarstwa?
Wójt  – nie wiem,  proszę zapytać  Pana Wilczka.
Pan  Adam  Szczepkowski  -  cztery  lata  nie  była  robiona  droga,  nie  puścił  Pan  
nawet  równiarki.  Zgłaszałem  w  gminie,  żadnej  reakcj i  nie  było  albo  Pan  nie  
panuje nad pracownikami albo to było  na wyraźne pańskie polecenie.
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Wójt  –  nie  było  na  moje  polecenie,  jeżeli  były  takie  przypadki,  to  sprawę  
wyjaśnię.
Pan Adam Szczepkowski -  chciałbym,  żeby Pan się zainteresował  tą drogą.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  mowa  była  o  zaproszeniach  na  sesje  i  komisje.  
Chcę  poinformować  Państwa  Sołtysów,  że  sołtys i  będą  otrzymywać  informacje  o 
terminach  komisj i .  Czasami  są  rozstrzygane  sprawy  Państwa  sołtysów.  Jeżeli  
będą  mieli  ochotę  uczestniczyć,  żeby  mogli  przyjechać  i  z  głosem  doradczym 
uczestniczyć  w przygotowaniu  projektów uchwał,  a  nie  zabierać  głos  po  podjęciu 
uchwał.
Radna  –  Pani  Wioletta  Sawicka  –  takich  dróg  jak  u  Pana  jest  dużo  więcej  na 
terenie  gminy.  Nie  ma  na  wszystko  pieniędzy.  Odnośnie  telefonów,  to  wójt 
pracuje całą  dobę a wynagrodzenie jakie  Państwo ustali l iście  jest  nieadekwatne.
Radny  –  Pan  Adam  Królikowski  –  odnośnie  odśnieżania  jestem  za  tym,  żeby 
informował  sołtysa  jak  przyjeżdża  do  wsi,  bo  później  przyjeżdża,  żeby  mu  
podpisać.  Domkowo trzeba bardzo często odśnieżać.
Sołtys  – Pan Bogdan Taraś  – on przyśle  esemesa  o 3.00,  niech przyjedzie  
i  poinformuje.
Sołtys  – Pan Jerzy Głowacki  – odśnieżanie  to sprawy techniczne.
Sołtys  –  Pan  Zenon  Konopiński  –  ja  wiem  ile  to  czasu  zajmuje  tylko  wystarczy,  
że będę wiedział  kto to robi.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  na  ten  temat  na  dzień  dzisiejszy  zamkniemy  
dyskusję.  Ja  proponuję,  żeby  na  następne  posiedzenie  Komisje  Pan  Wójt 
przygotował;  po  pierwsze  –  umowy  czy  projekty  umów  jakie  zawarł  z  osobami,  
które w przetargu uczestniczyły i  będą odśnieżały i  na czym polega ich praca 
i  z czego zostaną rozliczeni  i  w jaki  sposób będą informowani  sołtys i .
Państwa  Sołtysów  zapraszam  również  na  posiedzenia  Komisj i ,  żebyśmy  w  czasie  
przygotowywania  projektów uchwał miel i  możliwość zasięgnąć waszej  opinii .

Wpłynęły dwa pisma adresowane do Rady Gminy Grunwald;  Prezes  Zarządu 
ZOSP RP w Gierzwałdzie  zwraca się o remont remizy OSP w Gierzwałdzie  
i  podłączenie  do  centralnego  ogrzewania  i  drugie  pismo  Komendanta  Gminnego 
Gminy  Grunwald  ZOSP  RP  o  zwiększenie  rekompensaty  za  udział  w  akcjach 
ratowniczo-gaśniczych.
Radny – Pan Sławomir  Matuszewski  – pierwsze to  remont remizy,  wiążę się  
z tym,  że w połowie zostało wyremontowane i  dziwnie wygląda  ten budynek.
Wójt  – dwa nowe samochody znajdują się  na wyposażeniu jednostki 
w Gierzwałdzie.  Jest  to jednostka w sieci  jednostek ratowniczo-gaśniczych  
i  należy  spełniać  wymogi  jakie  przed  takimi  jednostkami  są  stawiane,  a  są  też 
korzyści,  bo  te  jednostki  są  dofinansowywane  z  budżetu  państwa  jak  również 
łatwiej  uzyskać  dofinansowanie  z  innych  źródeł.  Powinniśmy  zadeklarować  co 
najmniej  połowę  udziału  w  remoncie  strażnicy  z  budżetu  gminy,  żeby  móc  
wystąpić  o  dofinansowanie  czy  to  ze  środków  unijnych  czy  do  Zarządu 
Krajowego  OSP.  Bezwzględnie  co  należy  wykonać  –  pierwsze  to  podłączenie  do 
centralnego  ogrzewania,  bo  koszty  ogrzewania  piecem  akumulacyjnym  są 
kilkakrotnie  wyższe.  Koszt  przyłącza  jest  dosyć  znaczny,  ale  zwróci  się  szybko.  
Druga  rzecz  którą  należy  wykonać,  to  zamontować  drugie  drzwi  wyjazdowe  od 
ulicy.  To jest  wniosek do budżetu,  który będziemy omawiali .  Trzeba środki  
w  budżecie  zabezpieczyć,  żeby  strażnicę  w  Gierzwałdzie  doprowadzić  do 
porządku.  Jest  na  to  projekt,  zezwolenie  na  budowę.  Wszystko  to  jest  wykonane.  
Pozostanie  nam jeszcze  jedna  strażnica  w Dylewie  gdzie  jest  do  wymiany  eternit ,  
ale  tam  są  remonty  bieżące  mniejsze.  Mamy  dwie  strażnice  w  bardzo  dobrym 
stanie,  a  tą  w  Gierzwałdzie  trzeba  zrobić.  Strażnica  w  Dylewie  wymaga 
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kosmetyki.  To jest  wniosek do budżetu.  Radni  dyskutując  nad budżetem wezmą to 
pod uwagę.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  ekwiwalent  jest  zróżnicowany,  stawki  są 
zróżnicowane  w  zależności  od  tego  czy  strażacy  biorą  udział  w  akcjach  
ratowniczych  czy  w  szkoleniach.  W różnych  gminach  stawki  są  różne  od  28,-  do 
10,-  zł .  Nasi strażacy najczęściej  są pierwsi.  Warto byłoby docenić ich wkład 
w tę  pracę.  My możemy tylko zwiększyć  ten ekwiwalent.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  te  dwie  prośby  są  skierowane  do  rady  gminy,  ja  
nie sądzę,  żeby rada gminy była  kompetentna  w załatwieniu tych  próśb.
Przewodniczące Rady Gminy odczytał  odpowiedzi  na te  prośby.
Dwa następne  pisma  kierowane  są  do  wójta.  Nie  wiem jakim sposobem trafiły  do 
rady gminy.  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał  pismo Pana Wiesława Kwiatkowskiego 
z Olsztyna.
Rada  Gminy  jest  upoważniona  do  podejmowania  decyzj i  w  sprawie  umarzania  
kwot  powyżej  5  tys .  zł .  Z  tego  pisma  nie  wynika,  że  nadawca  tego  pisma  zwraca 
się  o  umorzenie  –  po  pierwsze,  po  drugie  jeżeli  założymy,  że  jest  to  wniosek  o  
umorzenie,  to  pismo to sugeruje,  że są wcześniejsze pisma,  ustalenia  
i  korespondencja,  a  tego  rada  gminy  nie  ma.  W  związku  z  tym  nie  widzę 
powodów  dla  których  w  dniu  dzisiejszym  miel ibyśmy  o  tym  dyskutować,  dopóki  
nie  zostanie  to  w  jakiś  konkretny  sposób  sformułowane  i  przedstawione  radzie 
gminy.
Druga  sprawa  -  pismo  Pana  Adama  Szewczaka  –  jest  to  sprawa  skierowana  do 
Wójta.  Rozpatrywanie  spraw  administracyjnych  nie  leży  w  kompetencj i  rady.  
Rada  jest  organem  stanowiącym  i  kontrolującym  a  nie  zajmującym  się 
wydawaniem decyzj i  administracyjnych.
Wójt  –  skierowałem  to  do  rady,  bo  koszt  wykonania  regeneracj i  to  koszt  kilka  
mln złotych  4 -  5 mln.

Ad  pkt  10.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady  Gminy 
zamknął  II-gą sesję Rady Gminy.

 
 

Protokołowała Przewodniczący Rady Gminy

Bronisława Warmińska Ryszard Bala
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